
13 فرهنگ و هنر

رویدادها

جشن »دکترسلام« 
و ۱۰۰۰دانلود قانونی در 7 روز

مهرداد خوش��بختی گفت: فروش اینترنتی 
فیلم »جشن 3 س��الگی دکتر سلام« از طریق 
س��ایت فروش��گاهی س��ینمامارکت آغاز شده 
اس��ت.  به گزارش فارس، مهرداد خوشبختی، 
مدی��ر س��ایت »س��ینمامارکت« گف��ت: پس 
از برگزاری جش��ن 3 س��الگی دکتر س��لام و 
اس��تقبال بیش از 10 ه��زار نفری مخاطبان از 
این جشن سیاسی، شنبه هفته گذشته فروش 
اینترنتی فیلم »جش��ن 3 سالگی دکتر سلام« 
 از طریق س��ایت فروش��گاهی س��ینمامارکت 
و  ش��د  آغ��از   http://cinemamarket.ir
در س��اعات آغازی��ن به علت مراجع��ه بیش از 
اندازه مخاطبان س��ایت چندین بار از دسترس 
خارج ش��د.  همچنین مدیر فروشگاه اینترنتی 
س��ینمامارکت از فروش میلیونی این جش��ن 
سیاسی خبر داد و گفت: در ساعات اولیه فروش، 
این طنز سیاس��ی مرز میلیون تومان را رد کرد 
و در کمتر از ی��ک هفته نیز مرز عرضه 1000 

نسخه دانلودی را نیز پشت سر گذاشته است.

علیرضا برازش مدیر شبکه یک شد
مرتضی میرباقری، معاون سیما طی حکمی 
علیرض��ا برازش را به عنوان مدیر ش��بکه یک 
س��یما منصوب کرد. در این حکم مدیر شبکه 
ی��ک به بهره گیری از الگوی کارآمد و اثربخش 
مدیریت پیام و عمق بخش��ی برنامه ها با توجه 
بر مطالعات مخاطب پژوهی توصیه شده است. 
معاون سیما در بخش��ی از این حکم مقابله با 
جنگ نرم و ارتقای س��طح کیفی برنامه سازی 
را موج��ب گس��ترش و تعمیق دین ب��اوری و 
ارزش های اخلاقی معنوی و افزایش س��رمایه 
اجتماعی کش��ور دانسته اس��ت. ترویج سبک 
زندگی اسلامی- ایرانی، ارتقای کیفیت زندگی، 
ایجاد نشاط و امید در جامعه از دیگر موضوعاتی 
است که در حکم معاون سیما به برازش بر آن 
تاکید ش��ده است.  علیرضا برازش پیش از این 
نیز مدیریت ش��بکه یک و 2 س��یما را برعهده 

داشته است.

ثریا قاسمی در »ویلایی ها«
فیلمب��رداری »ویلایی ها« اولین فیلم بلند 
سینمایی منیر قیدی به تهیه کنندگی سعید 
ملکان در اندیمشک به نیمه رسید و بازی ثریا 
قاسمی در این فیلم شروع شده است. به گزارش 
تسنیم، گروه تولید فیلم سینمایی »ویلایی ها« 
هم اکن��ون در اندیمش��ک مش��غول گرفت��ن 
س��کانس هایی از این فیلم هس��تند و تاکنون 
نیمی از فیلمب��رداری »ویلایی ها« به مدیریت 
علی قاضی در این ش��هر انجام ش��ده اس��ت. 
بتازگی بازی ثریا قاس��می در »ویلایی ها« آغاز 
شده و بزودی بازیگران جدیدی به گروه اضافه 
می شوند. اولین فیلم بلند سینمایی منیر قیدی 
اثری در ژانر دفاع مقدس است و نگاه تازه ای به 
این عرصه دارد. از جمله بازیگران »ویلایی ها« 
می توان به طناز طباطبایی، پریناز ایزدیار، علی 
شادمان، ثریا قاسمی، امیرعلی ایمان وند، علیرضا 

داوری و هستی فرطوسی اشاره کرد.

»دیوانگی« به دنبال پول
رضا قهرمانی، کارگردان س��ینما بیان کرد 
فیلمنامه »دیوانگی« برای تولید همچنان در 
انتظار جذب س��رمایه اس��ت. به گزارش مهر، 
رضا قهرمانی، کارگردان س��ینما با اش��اره به 
پروژه سینمایی »دیوانگی« گفت: پروانه ساخت 
فیلمنامه »دیوانگی« صادر شده اما هنوز اقدامی 
برای ساخت آن انجام نداده ایم. تهیه کنندگی 
این فیلم را حسن شکوهی برعهده دارد و من 
نیز به عنوان نویسنده و کارگردان در این پروژه 
حضور دارم.  وی ادامه داد: در حال حاضر برای 
پیش تولید آماده هستیم و اگر بتوانیم سرمایه 
مناس��ب برای این کار را پیدا کنیم کار بزودی 
آغاز می ش��ود.  کارگردان فیل��م »ارابه مرگ« 
تاکید کرد: ژانر این فیلم اجتماعی- حادثه ای 
اس��ت و درباره کاراکتری به نام اش��کان است 
که با اجی��ر کردن چن��د دزد حرفه ای، مبلغ 
اختلاس شده توسط پدرخوانده اش را می رباید 
ت��ا آن را به بانک بازگردان��د.  وی توضیح داد: 
»دیوانگی« دارای ۷ بازیگر اصلی اس��ت که از 
این تعداد ۵ نفر نقش های اول فیلم به ش��مار 
می رون��د ولی هنوز با هیچکدام از بازیگران به 
صورت جدی وارد مذاکره نشده ایم. کارگردان 
فیلم »در شب عروسی« بیان کرد: فیلمبرداری 
این اثر سینمایی بخشی در تهران و بخشی در 
شمال کشور انجام می شود.  قهرمانی در پایان 
گفت: اگر سرمایه لازم برای ساخت این پروژه 
بزودی تامین شود، سعی می کنیم آن را برای 
حضور در س��ی وپنجمین جشنواره فیلم فجر 

آماده کنیم.

»پاپ« آماده نمایش است

احس��ان عبدی پ��ور، کارگردان س��ینما که 
فیل��م »پاپ« را برای اکران آم��اده دارد در حال 
نگارش فیلمنامه سریالی است که در آن بازیگران 
خارج��ی ایفای نقش می کنند.  به گزارش مهر، 
احس��ان عبدی پور، کارگردان س��ینما گفت: در 
حال حاضر مش��غول نگارش س��ریالی با عنوان 
»گرانباری« برای شبکه تهران با مضمون دختران 
و پسران خارجی که در تهران زندگی می کنند، 
هس��تم که نقش اصلی آن را بازیگران خارجی 
ایفا می کنند اما بازیگران ایرانی هم داریم. وی با 
اشاره به اینکه این سریال اواخر شهریورماه کلید 
می خورد، افزود: فیلمبرداری این سریال علاوه بر 
تهران، ش��یراز و اصفهان در فرانسه و ترکیه نیز 
انجام خواهد ش��د و نقش اصل��ی دختر فیلم را 
یک بازیگر آلمانی که در سریال »آنت« نام دارد 
بازی می کند و نقش اصلی پسر را هم یک بازیگر 
فرانسوی با نام »دومینیک« ایفا می کند. البته 2 
بازیگ��ر اصلی ایرانی هم داریم.   وی با اش��اره به 
فیلم سینمایی »پاپ« که در انتظار اکران است، 
خاطرنش��ان کرد: اصلاحیه های این فیلم را که 
حدود 1۵ مورد بود انجام دادیم و 2 هفته پیش 
توانستیم پروانه نمایش برای آن دریافت کنیم و 
در حال حاضر »پاپ«آماده نمایش است. »پاپ« 
دومین اثر س��ینمایی عبدی پور درباره جوانان، 

مهاجرت و اوضاع اجتماعی امروز ایران است.

»قهرمانان کوچک«
به حمایت از تولید ملی می پردازد

»قهرمانان کوچک« عنوان فیلم س��ینمایی 
اس��ت که در راس��تای حمایت از تولید داخلی، 
خانواده های ایرانی بویژه نوجوانان را مخاطب خود 
قرار می دهد.  به گزارش تسنیم، فیلم سینمایی 
»قهرمانان کوچک« با هدف فرهنگ سازی بین 
نوجوانان تلاش دارد با زبانی بسیار ساده حمایت 
از تولید ملی را به آن��ان آموزش دهد. این فیلم 
اولین اثر سینمایی است که به بررسی موضوعاتی 
همچون قاچ��اق کالا پرداخته و با ژانری جذاب 
دغدغ��ه حمای��ت از تولید داخل��ی را به تصویر 
خواهد کشید. در همین رابطه کمپینی با عنوان 
»همیاران تولید«  نیز راه اندازی خواهد ش��د تا 
با مش��ارکت نوجوانان در این کمپین آنان را به 
خری��د کالای ایرانی و حمایت از تولیدکنندگان 
کش��ورمان تش��ویق کند.  »قهرمانان کوچک« 
ک��ه در حال حاضر مراح��ل پیش تولید خود را 
پشت سر گذاشته و از روز چهارشنبه 26 خرداد 
تولید آن کلید خواهد خورد اثری خواهد بود به 
تهیه کنندگی پرویز امیری و کارگردانی حسین 
قناعت.  حس��ین قناع��ت، پی��ش از این تولید 
فیلم های سینمایی در حوزه کودک و نوجوان از 
جمله آثاری همچون »م��ن و نگین دات کام«، 
»ماجراهای اینترنتی«، »دزد و پری« و »دو دزد 

و دو پری« را در کارنامه حرفه ای خود دارد.

برپایی نمایشگاه »ایران زیبا« 
در کتابخانه ملی چین

نمایشگاه »ایران زیبا« در کتابخانه ملی چین، 
همزمان با سفر رئیس کتابخانه ملی ایران به این 
کش��ور، برپا می ش��ود. به گزارش روابط عمومی 
سازمان اسناد و کتابخانه ملی جمهوری اسلامی 
ای��ران، امین عارف نیا مدیرکل حوزه ریاس��ت و 
روابط عمومی س��ازمان اس��ناد و کتابخانه ملی 
از برگزاری نمایش��گاه معرف��ی میراث فرهنگی، 
طبیعی، مکتوب و مستند ایران، از 1۷ لغایت 2۷ 
خرداد در کتابخانه ملی چین خبر داد. وی گفت: 
رئیس س��ازمان اس��ناد و کتابخانه ملی در راس 
هیأتی، 1۷ خرداد به دعوت رئیس کتابخانه ملی 
چین، به پکن سفر می کند و این نمایشگاه را که به 
همت سازمان اسناد و کتابخانه ملی، با مشارکت 
سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی و با همکاری 
سازنده کتابخانه چین، در یکی از تالارهای اصلی 
کتابخانه ملی چین برپا شده است، افتتاح خواهد 
کرد. مش��اور رئیس سازمان اس��ناد و کتابخانه 
مل��ی، افزود: صالحی امیری در این س��فر ضمن 
ملاقات با وزیر فرهنگ چی��ن، رئیس کتابخانه 
ملی چین، مدیرکل آرش��یو چین و رئیس دفتر 
مطبوعاتی دولت جمهوری خلق چین، گسترش 
همکاری های فرهنگی و رسانه ای ایران و چین را 
دنبال خواهد کرد. عارف نیا با اشاره به ویژگی های 
کتابخانه مل��ی چین گفت: کتابخانه ملی چین، 
با بیش از 31 میلیون جلد کتاب و س��ایر منابع 
اطلاعاتی، در بنایی به وسعت 1۷0 هزار مترمربع، 
روزانه میزبان بیش از ۷ هزار نفر اس��ت و پس از 
کتابخانه کنگ��ره آمریکا، دومین کتابخانه بزرگ 
جهان محس��وب می ش��ود. وی افزود: کتابخانه 
ملی دو کشور، پیش از این تفاهمنامه همکاری 
منعقد  کرده و در زمینه مبادله منابع و هیأت های 
کارشناس��ی، همکاری های س��ازنده ای دارند و 
امیدواریم در این س��فر پیرامون ایجاد اتاق ایران 

در کتابخانه ملی چین تفاهم شود.

مرتضیاسماعیلدوس�ت: مجموعه »دیرین دیرین« 
در مدت انتش��ارش همراه ب��ا ابتکارات ارزن��ده ای از 
همنشینی خلاقیت و سادگی بود و توانست مخاطبان 
بس��یاری را بوی��ژه در فضای مجازی ب��ا خود همراه 
کن��د. در گفت وگوی پیش رو با محمد ابوالحس��نی، 
تهیه کننده این اثر جذاب سعی شد با توجه به اینکه 
اطلاع��ات چندانی درباره س��اخت ای��ن مجموعه در 
دسترس نیست، نگاهی موشکافانه به شرایط تولید و 
برنامه های آتی »دیرین دیرین« داشته باشیم که در 
خلال آن خبری تازه و دس��ت اول از ساخت فیلمی 

سینمایی توسط محمد ابوالحسنی به دست آمد.
***

شمابامجموعهموفق»دیریندیرین«نشاندادید
میتوانبهشکلیمستقلهمکاریارزندهساخت.

بله! مساله مهم ایده و خلاقیتی است که برای هر 
کاری باید داش��ت. ما واقع��ا متکی به دولت نبودیم و 
س��عی کردیم روی پای خود بایستیم و به این نتیجه 
رسیدیم که به جای مدیر دولتی باید برای مردم کار 
کنیم و از این جهت وقتی مردم از کاری خوش ش��ان 
بیاید، آن مجموعه پیروز ش��ده است. به نظرم موفق 
ش��دن در هنر چندان به دولت ها وابس��ته نیس��ت و 
بس��تگی به هدف، نگاه و توان مجموع��ه کاری دارد. 
همین قضیه ای که شما اش��اره کردید کاملا درست 
است و متاسفانه اکثر همکاران ما در بخش انیمیشن 
دنبال سفارش��ات دولت��ی بودن��د و مراکز مختلف و 
شناخته شده ای که شما خوب می شناسید، وجود دارد 

که از برخی آثار انیمیشن حمایت می کنند.
ش�ماازابتدایسال94ازطریقشبکههایمجازی
فعالیتخودراعرض�هکردیدوباتلویزیونبهبخش
مهمیازمردمشناختهش�دید.چقدرفضایجامعه
راپذیرایایننوعمواجههازطریقفرمانیمیش�نبا

قضایایمهماجتماعیمیدانستید؟
ما اوایل سال 94 براساس بررسی های انجام شده 
دیدی��م مهم ترین کاری ک��ه می توانیم بکنیم جذب 
مردم از طریق انیمیشن است و فضایی که باید ایجاد 
می کردیم براساس نگاهی ساده و طنازانه بود. از طرفی 
دیدیم در زمانی نشریات به طور روزانه کاریکاتورهای 
جذابی را برای مس��ائل روز منتشر می کردند و موفق 
بوده ان��د. از ای��ن جهت به دنبال ای��ن رفتیم تا مانند 
کاریکاتور روز این بار انیمیش��ن روز داشته باشیم. ما 
سعی کردیم ایده هایی مناسب را براساس موضوعات 
روز و با زبانی جذاب ارائه کنیم. من برای نخستین بار 
این ایده را با آقای درخش��ی و دوس��تان خلاق دیگر 
مطرح کردم که الحمدالله با توفیق و همراهی بسیاری 

از سوی مخاطبان همراه شد.
درخاکسترایدهیابیها،شماتوانستیدمسائلیدم
دس�تیراازنگاهیس�ادهامازلالوپذیرفتنیارائه
دهید.برایاینایدههاینابوپرداختهایجذاباز
اتاقفکریخاصهماستفادهمیکنید؟منشنیدهام

حتیبرایایدهیابیازمردمهمکمکمیگیرید.
بله! ما براساس موضوعات مختلفی که برای جامعه 

مهم اس��ت، سعی می کنیم از طرق مختلف ایده های 
خود را پیدا کنیم. مثلا یکی از مسیرها از طریق خط 
مس��تقیمی اس��ت که با مردم داریم و خیلی در این 
زمینه به ما کمک می کنند، مانند موضوع سود بانکی 
که حرف مردم بود و مهم ترین مس��اله این است که 
انتخاب سوژه ها براساس خواست و نگاه مردمی حاصل 
می شود. مردم با مساله نرخ سود بانکی یا میزان مالیات 
مشکل دارند و به ما منتقل می کنند و ما هم براساس 
این موضوعات ش��روع به ایده پردازی می کنیم. گاهی 
ه��م خودمان به ایده هایی مناس��ب ب��رای پرداخت 
می رسیم. ما در گروه کاری مان افراد خلاقی داریم که 
اتاق فکر کوچکی به مرکزیت آقای درخشی است که 
واقعا آدم اعجوبه ای اس��ت و به خوبی ایده ها را تبدیل 
به اثری جذاب می کند. نحوه کار هم این است که ابتدا 
ایده ها ش��کل گرفته و مورد پرداخت قرار می گیرد تا 
براساس آن قصه ای حاصل شود و سپس فیلمنامه ای 

از آن به دست می آید تا به تولید برسد.
مهمترینرم�زموفقیتمجموعهبرنام�ه»دیرین

دیرین«چیست؟
رمز موفقیت »دیرین دیرین« صداقتی اس��ت که 
با مخاطب دارد. ببینید! ما حرفی را که درس��ت باشد 
می زنی��م و نمی خواهیم بیهوده برای برخی مس��ائل 
جوسازی کنیم. دنبال باند، جناح و دسته ای نیستیم 
و هر موضوعی که برای جامعه مهم و با ارزش نباشد 

را کار نمی کنیم.
شایدبهایندلیلکهنمیخواهیدبهکسیبربخورد،
باعثنوع�یمحافظ�هکاریدرانتخ�ابموضوعات
سیاس�ی،اقتصادیشدهکهبس�یارهمبرایجامعه

مهماست.
اتفاقا برای ما اصلا مهم نیست حرف های »دیرین 
دیرین« به کس��ی بربخورد. ما ب��ه دنبال حرف های 

مناسب و همراه با پیام هستیم.
پسچرادرمباحثمهم�یمانندانواعپروندههای
فس�اداقتصادیویامعضلاتحادسیاسیورودپیدا

نمیکنید؟!
ببینی��د! »دیری��ن دیرین« یک انیمیش��ن طنز 
سیاسی نیست. ما قرارمان این بود به عنوان مجموعه 
برنامه های انیمیش��ن در زمینه طن��ز اجتماعی کار 
کنیم و این براساس محافظه کاری نیست. قالب کاری 
ما این اس��ت و به دنبال رس��انه ای برای فرهنگسازی 
در جامعه هستیم. ما دنبال رویکرد سیاسی نیستیم، 
مگر اینکه موضوعی سیاس��ی یا اقتصادی به جریانی 
اجتماعی تبدیل ش��ود. برای مثال ما در شماره اخیر 
خود به مس��اله کنس��رت های موس��یقی پرداختیم. 
حالا شما می توانید بگویید ما نگاهی سیاسی به این 
مساله داشته ایم؟! ما در این کار و مجموعه های دیگر 
می خواهیم نگاه جامعه را نمایان کنیم. یا اینکه شما 
می توانید نرخ بانکی را به مس��اله ای سیاس��ی پیوند 
بزنید اما ما این نگاه را نداریم و می خواستیم پرداختی 

اجتماعی نسبت به این موضوع داشته باشیم.
محدودیتیبرایپرداختایدههاوموضوعاتیخاص

نداشتید؟چونبرخیازمجموعهبرنامههای»دیرین
دیرین«ازطریقرسانهملیپخشمیشودکهبههر

حالچارچوبهایخودرادارد!
اص��لا محدودیت��ی نداش��تیم و تا الان ب��رای ما 
چارچوب خاصی در نظر گرفته نشده. همه برنامه هایی 
که می سازیم استاندارد پخش از تلویزیون را هم دارد و 
مشکلی بابت سانسور وجود ندارد. از این نظر تا به حال 
برنامه ای نبوده که ساخته باشیم و صداوسیما بخشی از 

آن را حذف کرده باشد.
یکبخش�یازفعالیتهایش�ماازطریقمعاونت
علم�یوفن�اوریص�ورتیاف�ت.اص�ولاآنبخش
ازبرنامههای�یک�هازطریقس�فارشهایدولتییا
غیردولتیانجاممیش�ود،باعثتغییرزاویهنگاهتان

نمیشود؟
ما به ش��کلی کاملا مستقل کار را شروع کردیم و 
هنگامی که جلوتر آمدیم، یکی از نهادهایی که از قالب 
»دیرین دیرین« برای ارائه برنامه های خود اس��تفاده 
کرد، معاونت علمی و فناوری ریاس��ت جمهوری بود 
که همچن��ان هم با آنها کار می کنی��م اما این دلیل 
نمی ش��ود که بخواهیم به سمت کار سفارشی برویم. 
این مساله ای طبیعی است و وابسته به آنها نیستیم. 
مثلا وزارت بهداشت هم چند قسمتی برای برنامه های 

خود به ما سفارش تولید داد.
درفضایپرشتابفعالیترسانههاشایدیکسال
هممدتزیادیباش�دونیازاس�تبهدنبالفضایی
تازهتروبهروزترباش�ید.درس�الپیشروبهدنبال

خانهتکانیدر»دیریندیرین«نیستید؟
ما هر جلسه ای که با بچه ها دور هم جمع می شویم 
به این نکته می رسیم باید حرف تازه ای برای مخاطب 
داشته باشیم و همیشه خود را به روز نگاه داریم. الان 
برای فصل تابستان به دنبال کاراکتری جدید هستیم و 
این برنامه ریزی را برای همه فصل ها داریم تا این مساله 
راکد بودن که منظور گفته شماس��ت، پیش نیاید. از 
ای��ن جهت در کن��ار کاراکترهای گذش��ته به دنبال 
شخصیت های جدیدی هستیم. ما بر اساس نیازهای 
مردم آیتم هایی را تولید می کنیم، مثلا درباره موفقیت 
والیبال کاری داش��تیم یا درباره اینکه در دوره جدید 
چگونه می خواهیم به ش��بکه جهانی مبادلات بانکی 

وصل شویم، آیتمی را تولید کردیم.
کاراکترهایجذابیدر»دیریندیرین«وجوددارند
امامحدودهس�تندونیازبهتنوعدارند.حالاچگونه
بهشخصیتپردازیکاراکترهاییمانند»وی«رسیدید

کهنامیطعنهواردارد؟!
ما به دنبال ایده های جدیدی هستیم و البته این 
بستگی به موضوعات هم دارد که چه کاراکترهایی را 
بیش��تر وارد فضای کار کنیم. کاراکتر »وی« را آقای 
درخشی طراحی کرد که ابتدا نام های دیگری داشت و 

به مرور و در زمان دوبله اسمش شکل گرفت.
درس�بککاریتانمانندمجموعه»شکرس�تان«
شماازسبک»کاتاوت«استفادهمیکنید.ازطرفی
تجربیاتموفقدیگریمانندس�یاس�اکتیازبهرام

عظیمیدرتلویزیونداشتیم.شماباچهتنوعونگاه
متمایزبهاینعرصهورودیافتید؟

در بس��یاری از مجموعه های انیمیش��ن از سبک 
»کات اوت« اس��تفاده می ش��ود ام��ا نگاه م��ا در این 
انیمیشن کاملا متفاوت اس��ت. در واقع راحت بگویم 
من درآوردی خودمان اس��ت! مس��اله مه��م برای ما 
س��ادگی و زمان انیمیش��ن بود که هر روزه طی یک 
دقیقه تولید ش��ود و روایتی متفاوت داش��ته باش��د. 
در این مجموعه ها داش��تن پیام و ایجاد لبخند مهم 
بوده اس��ت و مسائلی از این دس��ت را برای تولید در 
نظر گرفتیم. مردم از انیمیش��ن در این فضا سادگی 
می خواهند. ما از س��ال 1392 طراحی کار را ش��روع 
کردیم و طرح های مختلفی زده شد و شخصیت های 
مختلفی را مورد بررسی قرار دادیم تا در نهایت به قالب 
»دیرین دیرین«ی رسیدیم که از ابتدای سال 1394 
تا الان حدود ۷00 قسمت از این مجموعه تولید شده 
که مانند روزنامه هر روز جز روزهای تعطیل منتش��ر 
می شود و در ایامی خاص مانند نوروز هم ویژه نامه دارد.
زمانیکدقیقهایمس�الهایمهماستکهبتوانید
درکوتاهترینوموثرترینحالتممکنحرفخودرا

بهشکلیصریحوباسرعتمنتقلکنید.
بله! در واقع روایت خاص خود را می طلبد که خارج 
از قصه گویی مرسوم اس��ت. ما باید در فرصتی کوتاه 
سوژه ها را پرورش دهیم و برای این منظور دائم و حتی 
تلفنی با آقای درخشی در حال گفت وگو هستیم یعنی 
ایشان حتی نیمه ش��ب هم در حال کار کردن است! 
بحث مهم در این کار انتخاب عوامل مناس��ب بود که 
بتوانن��د به بهترین نحو کار خود را انجام دهند و ما از 
ترکیب مناسب افرادی خلاق در این مجموعه استفاده 

کردیم تا خروجی مناسبی داشته باشیم. 
مهمترینخ�طقرمزازنگاه»دیری�ندیرین«یها

چیست؟
ما به دنبال نشر اکاذیب و تشویش اذهان عمومی 
نیستیم! )با خنده( از طرفی خیلی اصرار داریم کاری 
بسازیم که پاک باشد و خانواده ها بتوانند با هم ببینند.
م�ندراینمدتفکرمیکردمآیا»دیریندیرین«
قابلیتوظرفیتتبدیلشدنبهفیلمیسینماییرا

دارد؟!
مجموع��ه »دیرین دیرین« قالبی کوت��اه و روزانه 
داشته و طبق محاسبات ما ظرفیت رسیدن به 6000 
قسمت را دارد. اما این خبر را اینجا عنوان کنم که در 
برنامه ریزی ما است که با جلوتر رفتن برنامه به سمت 
س��ینمایی کردن کار برویم و از اول هم این برنامه را 

داشتیم که بتوانیم کاری سینمایی هم بسازیم.
ازچهزمانیبهفکرنوشتنفیلمنامهواجرایاثری

سینماییهستید؟
فکر می کنم ان شاءالله از سال آینده این کار را 
شروع کنیم و برنامه ما این است که بعد از پخش 
1000 قس��مت از برنامه این کار را انجام دهیم و 
ب��ه مرور با اضافه کردن کاراکترها به این س��مت 

می رویم.

اخبار
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گ�روهفرهنگوهنر:رخش��ان 
بنی اعتم��اد هفته گذش��ته در 
مراس��م رونمایی کتاب »زیر پوس��ت قصه ها« که 
تحلیلی بر سینمایش است، بیان کرد: »برخی افراد 
برای دور کردن سینماگران از موضوعات اجتماعی 
آنها را مورد اتهام سیاس��ی ق��رار می دهند«. این 
گفته های فیلمساز سیاست زده سینمای ایران در 
حالی در خانه س��ینما عنوان شد که وی بیش از 
بسیاری از کارگردان های دیگر با انتخاب موضوعات 
اجتماعی در بستری کاملا سیاسی و ارائه تعابیر و 
انجام گفت وگوهایی پیرامون فیلم علاقه مند است 
که چنین استنباط سیاسی از آثارش صورت یابد تا 
بتواند پزُ شجاعت خود را در داخل و لبه تیز انتقادش 
را از فضای ایران در خارج از کش��ور عیان کند!  از 
س��ویی بانوی فیلمساز س��ینمای ایران برخلاف 
ادعاها و گفتارهای همیشه منتقدانه خود از فضای 
فیلمسازی در ایران، همیشه هر چه را می خواسته 
بدون هرگونه مانعی تولید کرده و عرضه داشته و 
حتی مورد تمجید و اظهار ارادت های مس��ؤولانی 
چون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی دولت یازدهم 

هم قرار گرفته است. چنانکه با وجود همه نگاه ها و 
نظرگاه های منتقدان نسبت به سیاهنمایی موجود 
در آخرین ساخته سینمایی رخشان بنی اعتماد با 
نام »قصه ها«، علی جنتی حتی به قیمت فراخوانده 
شدن به مجلس درباره این فیلم عنوان کرد: »فیلم 
»قصه ها« مشکلی ندارد. سینمای اجتماعی خیلی 
نمی  تواند برکنار از مس��ائل اجتماعی باشد. یعنی 
نمی  تواند چشمش را روی آنچه در جامعه و اطراف 
آن می  گذرد ببندد و به آن توجه نکند.« با این حال 
کارگردان این اثر پرحاش��یه که حتی بدون مجوز 
س��اخته شده و رهسپار هفتاد و یکمین جشنواره 
فیلم ونیز هم شد، در مراسم رونمایی از کتاب »زیر 
پوس��ت قصه ها« که با حضور افرادی چون صادق 
زیباکلام، رضا میرکریمی، س��یدمحمد بهشتی، 
فرشته طائرپور، سیروس الوند و علیرضا شجاع نوری 
انجام ش��د، عنوان داش��ت: »بحث پر سوءتفاهم 

واقعیت، واقع  نمایی، سیاه نمایی و رئالیسم اجتماعی 
و مفاهیمی از این دست ابزاری شده برای به حاشیه 
راندن سینمای اجتماعی ولی خوشبختانه در میان 
این مس��ائل، مردم س��وءتفاهم ها را کن��ار زده و 
فیلم های خوب اجتماعی را می بینند«. این رونمایی 
همراه با تحس��ین های مدیرعامل خانه سینما از 
اندیشه های رخشان بنی اعتماد بود. رضا میرکریمی 
در این باره گفت: »خوش��حالم که خانه سینما در 
دوره جدید بعد از بازس��ازی و با چنین وس��عتی، 
انس��ان هایی فرهیخته را می بیند و امیدوارم این 
اتفاق تکرار شود«. اما تناقض گفتارها و رفتارهای 
خانم فیلمساز با حضور صادق زیباکلام در مراسم 
رونمایی از کتابش و سخنان این فعال سیاسی که 
علاقه مند اس��ت در همه مباحث از جمله سینما 
خود را وارد معرکه کند، نمایان تر ش��د، هنگامی 
که مرد پرحاشیه سیاست طی طبقه بندی برآمده 

از دیدگاهی خام دس��تانه به چنین کلامی رسید: 
»س��ینمای ایران را به 3 گروه تقسیم می کنم که 
گروه اول سینمای حکومتی و هنر حکومتی است 
که س��مبلش آقای حاتمی کیا، ده نمکی و مرحوم 
سلحشورند. گروه دوم، گروه گیشه است که فروش 
برایش مهم است. اما اقلیت سومی هم هست که 
من اسمش را سینمای »هنر برای هنر« گذاشته  ام 
و سینمای رخشان بنی اعتماد را هم در گروه سوم 
ق��رار می  ده��م«. زیباکلام با بی��ان اینکه در هیچ 
جامعه ای هنر حکومتی نتوانسته دستاوردی داشته 
باشد و هنر ایدئولوژیک در ایران هم مثل شوروی 
و کوبا و چین نمی  تواند موفق باش��د، به سینمای 
گیش��ه هم نق��دی افکند تا در نهایت س��ینمای 
رخشان بنی اعتماد را مظهر کمال گرایی در کشور 
بداند! این مراسم البته حاشیه هایی هم داشت؛ آنجا 
که صادق زیباکلام که خود را کارشناس همه فن 
حریف می داند، بدون وجود هیچ اطلاعی از مقوله 
فراخ س��ینما در پی نقد کتاب نوشته شده توسط 
منتقد نام آشنا؛ س��عید عقیقی بود که با واکنش 

اعتراض آمیز نویسنده مواجه شد!

رونماییدیگریازتناقضگفتارورفتارخانمفیلمساز

زیرپوستسیاستبازی!
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 دیرین دیرین 
سینمایی می شود


